
Kulturudvalget

Til: Kulturministeren

Dato: 21. oktober 2010

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

KUU alm. del

Spørgsmål 9
Vil ministeren redegøre for forløbet omkring TV 2s optagelser af statsminister
Lars Løkke Rasmussen fredag den 8. oktober 2010 som angiveligt, efter pres
fra Statsministeriet, er blevet bortcensureret fra en nyhedsudsendelse og efter-
følgende slettet fra TV 2s billedarkiv? Ministeren bedes herunder redegøre for
følgende:
– hvorfor de pågældende optagelser ikke blev anvendt og efterfølgende blev

slettet,
– om det er korrekt, at en række journalister på TV 2s nyhedsredaktion mener,

at klippene skulle være anvendt,
– om det er korrekt, at statsministerens tidligere spindoktor og nuværende TV

2-redaktør Ulla Østergaard har været i kontakt med Statsministeriet og be-
klaget, at optagelserne blev gennemført,

– om det i denne samtale bliver aftalt med Statsministeriet, at optagelserne
ikke bruges og bliver slettet,

– hvorfor en TV 2-redaktør, som ikke har noget med aftenens nyhedsudsen-
delse at gøre, foretager denne kontakt,

– om der har været andre kontakter mellem TV 2 og Statsministeriet om op-
tagelserne og

– om det er rimeligt, at Statsministeriet søger at lægge pres på TV 2s nyheds-
redaktion, fordi Statsministeren er irriteret over de pågældende optagelser,
der angiveligt viser hvor presset han er i sagen om overbetaling af privat-
hospitaler?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mogens Jensen (S).
Spørgsmålet ønskes besvaret senest den 29. oktober 2010.
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Mogens.Jensen@ft.dk og til
udvalg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Karin Nødgaard
formand
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